

## **Call for papers :**

On the occasion of its 2008 annual meeting, which will take place on the 1st and 2nd of February 2008, the SHESL (Société d'Histoire et d'Epistémologie des Sciences du Langage) is issuing a call for papers on the following topic :

### **Philology and Linguistics in the 19<sup>th</sup> and 20<sup>th</sup> centuries in Europe.**

The link between designations and contents is often unstable. Nevertheless, labels such as « philology » and « philologist », « linguistics » and « linguist », have been used in the founding of a number of institutional entities, in the definition of a number of disciplinary fields, in the positioning, sometimes in opposition, of creative individuals and research programs. Through these processes differing goals were distinguished, and theoretical claims were made, ....

We would like the 2008 annual meeting of the SHESL to be an occasion for reflection on the actors in these intellectual events, on their status, on their scientific programs and on their work. We would like to assess their strategies for observing/studying languages, texts, their histories and their originality.

If you wish to submit a proposal (in English or in French), please send a 300-word abstract before May 10, 2007 to the following address : <sophie.henon@linguist.jussieu.fr>. [All abstracts received will be evaluated by a committee comprising the board of editors of HEL and the governing body of the SHESL, assisted by some members from the international committee]

\*\*\*\*\*

## **Appel à communications :**

La Société d'Histoire et d'Epistémologie des Sciences du Langage (SHESL) lance un appel à communication à l'occasion de sa prochaine journée qui aura lieu les 1<sup>er</sup> et 2 février 2008. Le thème de l'appel à communication est le suivant :

### **Philologie et Linguistique aux XIX<sup>e</sup> et XX<sup>e</sup> siècles dans les pays d'Europe**

Les concepts sont moins stables que les désignations. Sous les termes de « philologie » et « philologue », de « linguistique » et « linguiste » se sont manifestés des réalités institutionnelles, des problèmes de constitution de discipline ; mais aussi des antagonismes de personnes et d'objectifs, des différences d'objets, des revendications théoriques , ...

Nous voudrions que cette journée soit l'occasion de réfléchir sur les acteurs de ces événements intellectuels, sur leur statut, sur leurs buts, sur leurs programmes et sur leurs oeuvres, afin de prendre la mesure des différentes stratégies d'observation/étude des langues et des textes dans leurs histoires et leurs singularités.

Si vous désirez présenter une communication (en français ou en anglais) à cette journée, merci d'envoyer un résumé de 300 mots maximum avant le 10 mai à l'adresse suivante <sophie.henon@linguist.jussieu.fr>. [les résumés reçus seront évalués par les membres du bureau de la SHESL et par ceux du comité de rédaction de HEL, assistés par des membres du comité international]